
Birkesø og fremtiden 
 
Hvor er det positivt, at byrådspolitikerne i Viborg Kommune interesserer sig 
for vores lille naturperle ved Birkesø. Ved læsning på Fjends Folkeblads 
hjemmeside forleden dag, fremgår det, at søen stadig er for næringsrig med 
deraf følgende stor plankton vækst. I sydenden af søen er der nær relation til 
intensivt dyrkede marker, som hælder ned mod søen. Hvor ville det være 
ønskeligt, om der kunne etableres en bred frivillig randzone syd for søen, 
naturligvis mod fair kompensation for de involverede lodsejere. Eller bedst 
måske opkøb af arealer. Herved ville der kunne opnås to ting, mindskning af 
evt. nitratudsivning i søen, og søen ville kunne fremstå som en naturlig 
hede/skovsø - også for vore efterkommere.   
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